
OD PETKA DO PETKA

Ministrica menda hiti,
ukrepov pa ni

Nekonkretno
Skica zdravstvene reforme
Ministrica za zdravje Milojka Kolar
Celarc je s sodelavkami predstavila
predlogresolucijeonacionalnem na-
črtu zdravstvenega varstva 2015-2025,
ki vsebuje usmeritve zdravstvene
reforme. Prvi ukrep bo predlog za-
kona o zdravstveni dejavnosti, ki bo
določil enotna merila za podeljevanje
koncesij .Ministrica je napovedala,
da bo pripravljenjeseni. Naslednji
korak bo predlog novega zakona o
zdravstvenem varstvu in zdravstve-
nem zavarovanju. Glavna novost bo
odprava dopolnilnega zdravstvenega
zavarovanja. Nadomestil ga bo nov
model financiranja, o katerem pa še
niso povedali nobene podrobnosti.
Sicer bodo zagotovili več virov, denimo
tudi del prihodkov od trošarin na tobak
in alkoholne pijače za financiranje
preventivnih dejavnosti. Ministrstvu
bodo zagotovili vpliv na izvajanje ob-
veznega zdravstvenega zavarovanja,
tako da to ne bo več izključna domena
zavoda za zdravstveno zavarovanje. S
spremembami zakona o pacientovih
pravicah pa bodo skrajšali čakalne
vrste.Čepravpredlogresoluciješeni
objavljen, kaj šele, da bi bili pripravljeni
konkretni ukrepi, je ministrica zavrnila
očitke o počasnosti. Medtem občine
zaostrujejo nasprotovanje predlogu
nove organiziranosti nujne medicinske
pomoči in opozarjajo, da bodo svoje
pravice branile tudi na ustavnem so-
dišču. Sindikat Fides paje sporočil, da
se ministrstvo še ni ustrezno odzvalo
na njihove stavkovne zahteve. Velike
so tudi strokovne težave, saj še ni raz-
čiščeno, ali je zdravnik Radanres moril
bolnike, ko se že govori o dojenčkih,
ki so umrli zaradi strokovnih napak
srčnih kirurgov. Da o sumih korupcij e v
zdravstvu ne govorimo.
Javne plače
Vladabi zavirala
Varčevalni ukrepi v javnem sektorju
se bodo s koncem leta iztekli, a vlada
namerava plače še brzdati. Izraženo
v številkah, ki jih je navedel minister
za javno upravo Boris Koprivnikar:
odprava vseh letos veljavnih ukrepov

310
milijonov evrov prihrankov želi
doseči vlada pri plačnih stroških
v prihodnjem letu.
bi stroške povišala za 442 milijonov
evrov, vlada pa se bo s sindikati posku-
šala dogovoriti za 310 milij onov evrov
prihrankov. Slabo polovico, 145 mili-
jonov evrov.bopredvidoma prineslo
podalj sanj e nekaterih ukrepov, to je
podalj sanj e znižanja plačnih razredov,
neizplačevanje redne delovne uspeš-
nosti ter znižanj e plačila za povečan
obseg dela. Do varčevalnega cilja torej
manjka še 165 milijonov evrov in za
toliko bi zmanj šali maso, kar pomeni
ustrezno manj zaposlenih. Vlada pa
namerava držati besedo in sprostiti
napredovanja, kar sicer določa že
letošnji dogovor, a bodo prva izplačila
v prihodnjem letu in bodo pomenila
180 milijonov evrov dodatnih stroškov.
Sindikati javnega sektorja so v prvem
odgovoru sporočili, dane bodo sprejeli
vladnega predloga, češ da ukrepe, ki jih
je predlagala kot začasne, zdaj spremi-
nja v stalne.
Ne, hvala
Je Telekom padel v vodo?
Britanski sklad Cinven ne bo podpisal
pogodbe za nakup Telekoma, ker vlada
ni sprejela njegovih dodatnih pogojev.
Gre za varovalko pri tveganjih zapletov s
prodajo Telekomove hčerinske družbe
v Makedoniji. Vendar Angleži trdijo, da
jih nakup še zanima inbodo, čebodo
makedonski regulatorji izdali soglasje,
spet ocenili položaj . Neuradno pričaku-
jejo sofinanciranje stroškov, kar pa SDH
zavrača. Zgovoren pajebilkomentar

89
evrov je vredna delnica
Telekoma Slovenije po propadu
prodaje, kjer je bila ponujena
cena za petino višja.
prvaka Desusa in zunanjega ministra
Karla Erjavca, da je prodajni postopek
končan saj kupec po njegovem mnenju

ne bo odstopil od svojih dodatnih pogo-
jev. Erjavec je zaradi tega zadovoljen, ker
Cinven po njegovem mnenju ni strateški
kupec. Spomnimo, daje Erjavec član
vlade, kije sprejela stališče, da Cinven je
strateški kupec. Vrednost delnice Tele-
koma je upadla na 89 evrov, medtem ko
je bila ponudba 110 evrov.

Antiprivatizacija
Desus dobil bitko za Triglav
Predstavniki koalicijskih strank so se ta

> teden dogovorili, da bo Zavarovalnica
j* Triglav uvrščena med strateške naložbe

S države.Stemjebilasprejetazahteva
§ stranke Desus v razpravi o odloku o

strategiji upravljanja državnega premo-
ženja. Kot je povedala vodja poslanske
skupine SMC Simona Kustec Lipicer,
so se dogovorili še o nekaterih drugih
dopolnilih in med njimi o tem, da bo na
pobudo vlade po letu dni mogoče opra-
viti analizo in po potrebi prenoviti klasi-
fikacijo. Kot jepojasnil vodja poslanske
skupine SD Matjaž Han, bo tako mogoče
po letu dni med strateške naložbe uvrsti-
ti še kakšno podjetje, ki do takrat nebo
prodano, na primer Telekom Slovenije.

Sproščanje
V trgovini in državnem upravljanju
Državni zbor je sprejel novelo zakona
o trgovini, ki odpravlja izobrazbene po-
gojezaopravljanjepoklicev trgovskega
poslovodjeinprodajalca. Gospodarski
minister ZdravkoPočivalšekjezatrdil,
dabodostem poenostavili poslovno
okolje, omogočili zaposlovanje in
spodbudili socialno podjetništvo. Po-
membno je tudi, da izenačujejo pogoje v
okviru EU, saj nobena druga članica ne
določa minimalne izobrazbe v trgovini.
Državni zbor je tudi poslal v nadaljnjo
obravnavo predlog novele zakona o
prevzemih, ki ureja zatečeno stanje
prevzemnikov, ki jim je ATVP prepove-
dal uresničevanja glasovalnih pravic v
ciljni družbi, ker so pridobili prevelike
deleže. Novelabo rešila zadrege države,
ki jim je ATVP odvzel glasovalne pravice
v številnih družbah, katerih delnice so
prišle v državno last zaradi zasegov.
Amazon
Kurirji prostovoljci
Amazon razmišlja, da bi pocenil in
pospešil dostavo pošiljk v ZDA tako, da
bi jo opravljali navadni državljani tudiN
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na svojih običajnih poteh. Kot pravijo,

v Amazonu že razvijajo programsko
opremo za plačevanje te storitve. Najti
bodo morali tudi točke, kjer bodo pro-
stovoljni kurirji prevzemali blago, in
se v ta namen dogovarjajo s prodajalci
gradbenega materiala, da bi začasno
hranili pošiljke med čakanj em na
dostavo do kupca. Amazon še ni naz-
nanil, kdaj bo uvedel to novost, saj še
preverja izvedljivost.

Q LOJZE JAVORNIK
lojze.javomik@finance.si
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